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U Novoj Gradiški se gradi pravoslavna crkva

Uz većinski, hrvatski narod, u Novoj Gradiški žive i pripadnici nacionalnih manjina s kojima Grad ima dobru suradnju i nastoji pomoći u
realizaciji njihovih projekata.

Potvrda tomu je i gradnja nove pravoslavne crkve posvećene sv. Nikoli, odnosno sv. Nikolaju.

-To je rezultat pregovora i na kraju dogovora između Srpske pravoslavne crkve i Grada Nove Gradiške. Uspjeli smo napraviti odličan
dogovor, a do sada su izgrađeni temelji crkve, koja će biti ukras toga dijela grada.

Da je bilo koja druga crkva u pitanju, ako ima vjernika, dobro je da imaju primjereno mjesto za molitvu. Osobno sam vjernik, imam
potrebe religioznog karaktera i uvažavam i iste takve potrebe i drugih. Oko gradnje crkve jako je angažiran naš prota, jako puno radi,
sretan je zbog toga, a i mi također.

Pravoslavni vjernici, srpska nacionalna manjina, dio je ovoga grada. Činjenica je da smo kroz povijest imali problema, ali iste su imali i
Nijemci i Francuzi, Šveđani, Norvežani, Danci...Najveći genocidi tih naroda bili su u Skandinaviji , a onda su napravili nešto iz čega svi
možemo učiti. Na kraju krajeva to su danas najkvalitetnije zemlje za život. Usmjerili su svoju energiju na nešto drugo, a ideologija je
pala u drugi plan- rekao nem je u razgovoru Vinko Grgić, gradonačelnik Nove Gradiške i saborski zastupnik.

Crkvu grade na prostoru kod novogradiškoga pravoslavnoga groblja

Kapela na groblju, koja je bila posvećena također sv. Nikoli-sv.Nikolaju srušena je tijekom 1991. uslijed ratnih događanja, a sadašnja
kapelica, koja je uređena uz parohijski dom, posvećena je Sv.Trojici i u njoj se održavaju liturgije.

-Prostor na kojemu se gradi nova crkva ostvaren je kompenzacijom za nekadašnju crkvu u centru gradu koja je srušena 90-ih godina,
uslijed ratnih događanja, pa smo u razgovoru s Gradom došli do dogovora s njima da nam ustupe veliku parcelu ispred ulaza u
pravoslavno groblje, a mi njima da damo parcelu koja je bila u centru grada kod Zagrebačke banke .To je završeno 2017. godine, a radi
se o Patrijaršijskoj odluci jer niti ja, niti episkop pakračko-slavonski nismo imali nikakve mogućnosti donošenja takve Odluke. Dakle,
odlučeno je na višoj instanci čime smo dobili pravo izvršiti zamjenu uz klauzule kojima smo dobili još neke pogodnosti (pristupna cesta,
parking, električna energija) kod izgradnje hrama jer je vrijednost spomenute parcele u centru grada puno veća nego što je ovaj prostor
- istaknuo nam je u razgovoru Ognjen Tendžerić, novogradiški paroh.

Crkva će biti veličine oko 100 kvadrata, a, kako kaže paroh Tendžerić, zanimljivo je arhitektonsko riješenje- okrugla je, time i posebna
izgledom. Arhitektonsko rješenje potpisuje Ksenija Bulajić iz Beograda, a projekt je nostrificirao gosp. Romić, tako da je, prema
parohovim riječima i tu suradnja bila na djelu.

Građevinsku dozvolu su dobili krajem ljeta prošle 2019. godine.

-Prezadovoljan sam jer smo sredinom proljeća ove godine već počeli s radovima. Naša sredstva su bila toliko minimalna, ali uz Božju i
pomoć dobrih ljudi, izvođača radova, tvrtke DOL-Nekretnine d.o.o. koji nas i čekaju za plaćanja, napredujemo. Dok ne otplatimo
predviđenu financijsku konstrkciju za temelj, koji je izgrađen, nećemo nastavljati dalje s radovima, a nadam se da ćemo do jeseni to
uspjeti.
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Korona vrijeme nas je usporilo, jer imali smo dosta ljudi koji su obećali iznimno pomoći financijski, ali su morali odustati jer su i oni u
gospodarskim teškoćama i to je razumljivo- rekao nam je u razgovoru paroh Ognjen Tendžerić.

Temelji nove pravslavne crkve posvećeni su 11. srpnja 2020. godine

Svečanost je počela službom u pravoslavnoj kapelici Svete Trojice. Liturgiju su vodili mitropolit zagrebačko-ljubljanski Porfirije Perić,
episkop pakračko-slavonski, vladika Jovan Ćulibrk i novogradiški paroh Ognjen Tendžerić.

U zajedništvu sa brojnim svećenicima, monahinjama manastira Jasenovac, pravoslavnim vjernicima i uz nastup zbora novoosnovane
škole pjevanja pri vukovarskom srpskom društvu „Javor“, spomenuti velikodostojnici pravoslavne crkve u Hrvatskoj vodili su i obred
posvećenja temelja nove pravoslavne crkve u Novoj Gradiški. Svečanosti su bili nazočni i gradonačelnik i saborski zastupnik Vinko
Grgić, kao i Dario Akmačić, vlasnik tvrtke DOL-Nekretnine d.o.o. koja je izvođač radova. Vladika Jovan Ćulibrk je obojici uručio
Zahvalnice za dobru suradnju i uspješne radove.

Obraćajući se okupljenima mitropolit zagrebačko-ljubljanski Porfirije Perić, među ostalim, je istaknuo:“ Mi koji podižemo hramove ne
pokazujemo inat i ne prkosimo, nego ih gradimo zbog toga što osjećamo duboku spoznaju kako je hram mjesto molitve, mjesto našega
susreta s Bogom, ali i mjesto međusobnih susreta kojima se ukidaju sve prepreke, kojima se ukida sve ono što nas razdvaja. Mi u tom
hramu, u zajednici s Bogom, postajemo jedni drugima bliži. Podižemo hramove zato što osjećamo potrebu pokazati da zlo nije ono što
je dio naših života, da zlo nije ono što ispunjava naše misli i naša srca i da zlo nije posljednja riječ koju možemo reći jedni drugima.
Dižemo hram jer hoćemo opraštati jedni drugima. Dižemo hramove jer hoćemo tražiti oproštaj, ali isto tako da budemo u svakom
trenutku spremni opraštati. Pred Bogom, ne po ljudskoj logici. Kada smo spremni opraštati i tražiti oproštaj pred Bogom, onda otvaramo
put Božjem blagoslovu da on uspostavlja i izgrađuje poredak u nama, ali i među nama.“

-Ovo je, prije svega, blagoslov za cijeli grad Novu Gradišku. Sv.Nikolaj, kojemu je crkva posvećena, sve nas čuva, naročito pomorce i
one koji putuju... i sve nas, koji putujemo kroz ovaj život, blagoslivlja na tom putu. To je prvo i najvažnije.

Drugo, pravoslavni u ovom gradu svakako trebaju imati svoj hram. Neophodan je kako bi se mi kršćani molili Bogu onako kako se
molimo od Kristovih vremena do danas-istaknuo je, među ostalim, episkop pakračko-slavonski, vladika Jovan Ćulibrk, koji za
Grad Novu Gradišku i sadašnju vlast ima samo riječi pohvale.

-Mislim da je došlo prije svega do jednog međusobnog razumijevanja na opću korist. To nije sada uspjeh jedne zajednice ili nekakav
potez dnevne politike. Naprotiv, to je pravi državnički odnos prema budućnosti gdje zaista moramo razmišljati o tome da je naša
budućnost zajednička budućnost. I ovdje u Novoj Gradiški, ali i puno šire- naglasio je, među ostalim, vladika Ćulibrk.

-Mi smo razgovore i odnose oko gradnje crkve započeli prije više od 4 godine. Čvrsto smo si stisnuli ruku, dogovorili, razrješili sva
imovinsko-pravna pitanja koja je Grad imao sa Srpskom pravoslavnom crkvom i zajednicom i evo...ovo danas su plodovi našega rada.
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Čim dobijemo Fond malih gradova vjerujem da ćemo krenuti u realizaciju centralnog trga u Gradu, kod „šahovnice“, tamo gdje je
nekada bila pravoslavna crkva. To je sada u vlasništvu grada, a isto tako ovdje smo pomogli i pripremili prostorno plansku
dokumentaciju da se može sagraditi jedna mala lijepa crkva gdje će pravoslavni vjernici imati svoju satisfakciju u molitvi i svemu što se
tiče njihova duhovnoga života- rekao je, među ostalim Viko Grgić, gradonačelnik Nove Gradiške i saborski zastupnik. U razgovoru
nam je dodao kako je potrebno živjeti dalje u miru i razumijevanju.

- Postoji za to danas relativno nova riječ. Ne sjećam se da je prije 30-ak godina bila, a to je riječ suživot. Ona doista kaže sve. Da je bilo
prije više tog suživota, vjerojatno se neke stvari ne bi dogodile. Puno je ljudi stradalo i velike su tragedije bile. Danas je nositelj cijele
priče upravo ta riječ-suživot, razumijevanje i poštivanje. I nastavit ćemo dalje-rekao je, među ostalim, u zaključku razgovora Vinko
Grgić.

Ovim činom pokazana je želja i dobra volja za suživotom

-Srpski narod je ovdje zadnjih 300-400 godina. Zajedno se živjelo, međusobno se ženilo, udavalo, ali to 20. stoljeće bilo je katastrofalno
i za jedan i za drugi narod. Bilo je i perioda kada je sve bilo bolje, a onda ponovno rat.

Drago mi je što se gradi još jedna crkva koja će slaviti lik i djelo Isusa Krista, Gospodina i Spasitelja, dakle bit će to mjesto na kojemu
ćemo se okupljati, mjesto ljubavi, koje će govoriti o onome što svaki kršćanin koji ovdje živi mora znati, a to je radost prema djelu Isusa
Krista.

Zahvalan sam vlasniku tvrtke DOL-Nekretnine d.o.o., koja je izvođač radova, na razumijevanju. Njihovom izvedbom smo prezadovoljni,
u što smo se i ranije uvjerili.

Ne smijemo zaboraviti našega gradonačelnika Vinka Grgića koji se nesebično dao da se imovinsko-pravna pitanja riješe, a kao što i
sam kaže bt će to crkva koja će pokazati sve ono najbolje u nama –naglasio je paroh Tendžerić.

Kada se nešto gradi to nas i okuplja u jedno zajedništvo oko nečega dobroga

-Meni je, kao relativno mladom čovjeku koji sam započeo ovu priču, a sada sam skoro 6 godina u Novoj Gradiški, drago jer je dosta
toga učinjeno. I zajednica vjernika je živa, ali se sastoji uglavnom od starijih ljudi. Parohija je velika, od Starog Petrovog Sela do
Vrbovljana, ali je domaćinstava malo, negdje oko 230. Veliki broj mladih je otišao „trbuhom za kruhom“ u Njemačku, Irsku. Ipak imamo
30-40 ljudi koji redovito dolaze na svete liturgije, uključeni su i u rad crkve. Imamo i godišnje Svetosavske akademije u Novoj Gradiški.
Zahvalan sam im na iskrenom življenju vjere i spremnosti da pomognu kada god je to potrebno.

U gradu Nova Gradiška je puno poštenih i dobrih ljudi, koji se prijateljski odnose, a i odnos gradske uprave i vlasti je odličan. Pozivaju i
mene na događaje u gradu. Živimo zajedno, aktivno sudjelujemo u onome na što nas grad pozove kao i mi njih.

Moram ponoviti. Dolaskom Vinka Grgića za gradonačelnika taj međusobni odnos je puno bolji. Jednostavno moramo ići dalje,
život se mora živjeti. Kakvi smo, takvi smo ...dobri smo..ljudi smo po svojim slabostima –kako kaže Sveto Pismo:“Bog stvori čovjeka na
svoju sliku i priliku“, ali mu dade slobodnu volju tako da mi uređujemo svoj život onako kako mislimo da bi trebali.

Ja sam prezadovoljan. Volim Novu Gradišku i sve ove godine koliko sam ovdje sa obitelji nikada nismo imali neprijatnosti, uglavnom su
nam ljudi bili na usluzi. I ja svojim životom pokušavam pokazati kakav sam. Otvoren sam za sve ljude i za suradnju i mislim da imamo
dosta dobrih uspjeha i ja i moja obitelj. Kćerkica Mariola ide u školu u treći razred, a sin Tadej bi mogao na jesen u vrtić, znači mi smo
dio ovoga grada- ispričao nem je novogradiški paroh Ognjen Tendžerić.

Nekoliko povijesnih crtica

Prvi hram, crkva Svete Trojice, nalazila se na mjestu današnje Gradske uprave u Novoj Gradiški. Njegova je izgradnja počela 1758.
godine, a u potpunosti je završen 1825. godine.

-Bila je gotovo identična sa katoličkom crkvom u Novoj Gradiški jer su obje nekako u isto vrijeme građene i bile su i izgledom slične, jer
je tako bilo u to vrijeme Austro-Ugarske. Godine 1941. bila je potpuno srušena, a opet uspostavom volje i želje naroda 1982. godine
posvećena je nova crkva koja je stajala 10-ak godina i bila je posvećena Svetoj Trojici. Godine 1992. je srušena i mi smo u lipnju
mjesecu 2016. obavili posvećenje sadašnje male kapele uz parohijski dom.

Na slavu Boga, započeli smo izgradnju nove crkve koja će uljepšati Grad. Hoće li to trajati godinu, dvije...pet...ne znamo, ali to treba biti
mjesto okupljanja svih nas u Novoj Gradiški. Jer, ako smo ono što jesmo i ono što govorimo da jesmo, trebamo slaviti Gospodina,
pričešćivati se, sjediniti se s Isusom Kristom, pa je onda sasvim logično da zajedno sudjelujemo i u izgradnji ovoga hrama- rekao nam
je u zaključku razgovora Ognjen Tendžerić, novogradiški paroh.
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Ovaj tekst pisan je u sklopu projekta „I mi smo tu i u korona vrijeme“, financiranoga sredstvima Agencije za elektroničke medije RH iz
Programa ugovaranja novinarskih radova u elektroničkim publikacijama-Kvalitetno novinarstvo, a temeljem Javnog poziva za
ugovaranje novinarskih radova u elektroničkim publikacijama Agencije za elektroničke medije RH 2020. godine.

 

Projekt „I mi smo tu i u korona vrijeme” se bavi položajem nacionalnih manjina u društvu, posebno u lokalnim sredinama i u vrijeme
života uz COVID-19, ostvarivanjem njihovih Ustavnih prava na jezik, vjeroispovjest, sudjelovanje u političkom životu zajednice, kulturnu
tradiciju, umjetnost...

Cilj je Projektom doprinijeti demokratizaciji zajednici u cjelini, omogućiti drugima i drugačijima da pokažu svoje vrijednosti, kao i ojačati
njihovu socijalnu uključenost, koja se uvelike izgubila i zbog ove situacije s pandemijom koronavirusa.Cilj je također upoznati u većoj
mjeri većinsku zajednicu sa svim onim što su nacionalne manjine donijele dolaskom na ove prostore, a kada se bolje poznamo lakše je
i prihvatiti i poštovati jedni druge.

Dozvoljeno prenošenje sadržaja uz objavu izvora i autorice.
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